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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen épületkorszerűsítési programokat tervez a 
kormány 2030-ig és 2050-ig?" 

Áder János szeptember 23-án az ENSZ-klímacsúcson tartott beszédében azt az ígéretet tette, hogy 
„Épületeink energiahatékonyságát 2050-re legalább 30%-kal javítjuk.” Magyarország 
energiahatékonysági szempontból az európai sereghajtók közé tartozik - különösen igaz ez az 
épületek energiahatékonyságára. Hazánk összes energiafelhasználásának 40%-a az épületekhez 
köthető. A mintegy 4 millió lakóépület háromnegyede felújításra szorul.

Kérdéseim:

1. Mely bázisévhez képest javul az épületek energiahatékonysága 2050-re 30 százalékkal?

2. Milyen szakpolitikai intézkedésekkel, szabályozókkal és pénzügyi eszközökkel kívánja elérni a 
célt, és mikor készül el az erről szóló stratégia és cselekvési terv? Mekkora forrásigénnyel 
számolnak a 3o%-os javulás eléréséhez?

3. A lakásállomány hány százalékának felújításával számolnak 2050-ig?

4. 2030-ig milyen célkitűzéseket vállal a kormány az épületek energiahatékonyságának javításában?

5. Mekkora energiamegtakarításra került sor az épületállományban 2010 után az egyes években, 
állami szerepvállalás mellett?

6. A 2015-ös Nemzeti Épületenergetikai Stratégia (NÉeS) az épületek energiafelhasználásánál 49 
PJ/év primerenergia megtakarítás elérését tűzte ki célul 2020-ra. Ez évi mintegy 100-120 ezer lakás 
felújításával egyenértékű. Hogy állunk a 2020-as cél tekintetében?

7. A NÉeS 2020-ra 2400 középület felújítását tűzte ki célul, 152 milliárdos beruházási igénnyel. 



Hogy állunk ennek teljesítésével? Hol található meg azon kormányzati épületeknek a listája, 
amelyek nem felelnek meg az energiahatékonyságra vonatkozó nemzeti 
minimumkövetelményeknek, és amelyek közzététele uniós kötelezettség?

8. A 2015-ös NÉeS szerint „A meglévő épületállomány esetében a korszerűsítési beruházások 
legnagyobb akadálya a finanszírozási források hiánya. Néhány éve végzett felmérés megállapította, 
hogy a lakosság viszonylag jelentősebb részében van korszerűsítési szándék, azonban ehhez nincsen
kellő megtakarítása és hitelt sem szeretne felvenni. Ezért csak támogatási programok keretében 
várható a meglévő lakásállomány nagyarányú felújítása.” Az elmúlt években volt több olyan, 
egymással párhuzamosan futó, vagy rendszertelenül meghirdetett, nem összehangolt lakossági 
épületkorszerűsítési program (Otthon Melege Program, lakossági hitelprogram), amely arányaiban 
kevés háztartást ért el. Mikor lesz egy kiszámítható, a tervezhetőséget szem előtt tartó, egyszerűen 
kezelhető és széles körben elérhető támogatási rendszer lakossági épületkorszerűsítésre?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. október 04.
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